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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 16. januar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 284 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Stine Brix (EL).

Spørgsmål nr. 284:
”Ministeren bedes kommentere, hvorvidt der er fagligt belæg for, at kvinder og
par, som ønsker insemination, nu bliver mødt med krav fra sædbankerne om, 
at de minimum skal købe fem strå.”

Svar:
Jeg er bekendt med, at den ene af de to sædbanker forudsætter køb af mindst 
5 sædstrå.

Sundhedsstyrelsen oplyser, at et minimumsantal for køb af sædstrå ikke har 
betydning for patient- eller produktsikkerheden, og at spørgsmålet ikke er re-
guleret i lovgivningen.  Der er tale om et forhold, som henhører under sæd-
bankens forretningsbetingelser, og det er således et spørgsmål under aftale-
retten.

Jeg har forstået, at den pågældende sædbanks praksis har til formål at sikre, 
at hver sæddonor ikke bliver far til mere end 12 børn i Danmark. Jeg overvejer 
for tiden ændringer vedr. den nærmere udformning af denne regel som drøftet 
på det seneste møde med ordførerne på det etiske område. 

Med venlig hilsen
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